
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
Caràcter: ordinari 
Data: 26 de juliol de 2001 
Horari: de les 20 hores a les 21.55 hores 
Lloc: sala de sessions de l’Ajuntament 
 
Hi assisteixen: 
Montserrat Santandreu Ginard, batle 
Elvira Piris Quetglas, regidora 
Jerónimo Ginard Ginard, regidor 
Antònia Tous Ginard, regidora 
Jaume Sureda Bonnín, regidor 
Maria-Antònia Sansó Navarro, regidora 
Antoni Nicolau Massanet, regidor 
José Silva Jiménez, regidor 
Pedro Llinás Morey, regidor 
Magdalena Fuster Lorenzo, regidora 
Apol·lònia Genovart Servera, regidora 
Julen Adrián Gorostiza, regidor 
Mateu Llodrà Sansaloni, secretari accidental 
 
Ordre del dia 
3. Aprovació, si s’escau, de les actes corresponents a les sessions dels dies 29 de març, 21 de maig i 26 d’abril 
de 2001. 
4. Aprovació, si s’escau, del Compte General del Pressupost de l’any 2000. 
5. Aprovació, si s’escau, de les gratificacions del personal corresponents als mesos de maig i juny de 2001. 
6. Aprovació, si s’escau, de la sol·licitud de la redacció d’un pla pilot de moderació del trànsit al nucli urbà 
d’Artà a la Direcció General de Mobilitat i Educació Ambiental. 
7. Aprovació, si s’escau, de la sol·licitud de la redacció d’un pla pilot d’implantació d’energies renovables i 
d’estalvi energètic a la Direcció General de Residus i Energies Renovables. 
8. Aprovació, si s’escau, del projecte modificat 1 de l’ampliació del Cementeri Municipal d’Artà. 
9. Aprovació, si s’escau, de l’adjudicació de l’obra “Ampliació de tres aules i d’un gimnàs en el Col·legi Públic 
de Na Caragol”. 
10. Informació sobre el Decret de Batlia de 19 de juliol de 2001. 
11. Precs i preguntes. 
Desenvolupament de la sessió 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes corresponents a les sessions dels dies 29 de març, 21 de maig 
i 26 d’abril de 2001 
Llegida l’acta corresponent a la sessió de dia 29 de març, el portaveu d’EU-EV, senyor Adrián manifesta que 
no està d’acord en la redacció de la línia 12 del punt 6 i diu que allà on diu “modifiquen els serveis” ha de dir 
“està dotada de serveis”. Tampoc està d’acord amb la redacció de la línia 28 del punt 7 perquè diu que cal 
afegir-hi “que han d’estar cobertes per personal fix a jornada completa i, a més, han de ser funcionaris”, com 
tampoc hi està en la línia 33 perquè allà on diu “una passa enrera i proposa” ha de dir “molt insuficient i, a més, 
proposa”. 
Llegida la de dia 21 de maig, no s’ha trobat cap tipus d’objecció. 
I, llegida la de dia 26 d’abril, el portaveu del PP, senyor Sureda, manifesta que no està d’acord amb la redacció 
de la línia 33 del punt 1 perquè al principi de la línia, allà on diu “no és necessària”, ha de dir “és necessària”. 
D’una altra banda, la portaveu de UM, senyora Genovart manifesta que està en desacord amb la redacció de 
la línia 42 del punt 1 i diu que allà on diu “no comporta” ha de dir “comporta” 
S’aproven les actes per assentiment de tots els reunits després d’haver fet les correccions següents: 
Acta de dia 29 de març de 2001, a la línia 12 del punt 6, s’ha de substituir “modifiquen els serveis” per “està 
dotada de serveis”; a la línia 28 del punt 7, afegir “que han d’estar cobertes per personal fix a jornada 



completa i, a més, han de ser funcionaris; i, a la línia 33 del mateix punt 7, s’ha de substituir “una passa 
enrere i proposa” per “molt insuficient i, a més, proposa”. 
Acta de dia 26 d’abril de 2001, a la línia 33 del punt 1, “no és necessària” per “és necessària” i, a la línia 41 
del mateix punt, s’ha de substituir “no comporta” per “comporta”. 
2. Aprovació, si s’escau, del Compte General del Pressupost de l’any 2000 
El batle dóna compte de l’expedient tramitat per aprovar el Compte General del Pressupost de 2000. Explica 
que aquest Compte General ja va ser dictaminat favorablement per la Comissió d’Hisenda i que ha estat exposat 
al públic durant el termini de quinze dies mitjançant un anunci publicat en el BOIB número 89, de 19-06-2001, 
sense que s’hagin presentat reclamacions i que després s’ha dictaminat favorablement per segona vegada per 
la Comissió d’Hisenda. Ara correspon al Ple, si així ho considera, aprovar-lo definitivament. 
Seguidament el batle demana als portaveus si volen intervenir. 
El senyor Sureda (PP) i la senyora Genovart (UM) anuncien el seu vot favorable. 
El senyor Adrián (PP) diu que s’han de diferenciar la part tècnica i les desviacions pressupostàries. Diu que, 
tècnicament parlant, considera el compte del tot correcte. En quant a les desviacions pressupostàries, diu que 
en l’apartat de festes s’ha gastat més de les quantitats que s’havien previst inicialment i que en l’estat 
d’ingressos hi ha un ingrés realitzat per Carrossa, SA que no tenia previsió inicial. Demana per què no estava 
previst aquest ingrés i qui n’és el responsable. 
El batle li diu que el Compte General és una qüestió tècnica i, que si vol aclariments, que faci preguntes per 
escrit. 
Es vota l’assumpte i s’acorda, per unanimitat, aprovar el Compte General del Pressupost de 2000. 
3. Aprovació, si s’escau, de les gratificacions del personal corresponents als mesos de maig i juny 
de 2001 
El batle explica que són feines extraordinàries que ha fet personal de la casa fora de la jornada laboral i que 
estan justificades de la manera corresponent. 
Tots els grups mostren la seva conformitat amb la proposta. 
Es vota l’assumpte i s'acorda, per unanimitat, abonar al personal les gratificacions per feines extraordinàries, 
les quals s’apugen a de 307.700 PTA. 
4. Aprovació, si s’escau, de la sol·licitud de la redacció d’un pla pilot de moderació del trànsit al 
nucli urbà d’Artà a la Direcció General de Mobilitat i Educació Ambiental 
El batle explica que aquesta proposta es fa a sol·licitud d’EU/EV i de Batlia, i que es tracta de sol·licitar a la 
Direcció General de Mobilitat i Educació Ambiental la redacció d’un pla pilot de modernització del trànsit al 
nucli 
urbà d’Artà. En aquest pla s’hauria de redissenyar el conjunt viari per moderar el trànsit motoritzat i afavorir 
els usuaris no motoritzats 
El senyor Adrián (EU/EV) diu que es tracta de cercar models de mobilitat més econòmics. 
El senyor Sureda (PP) ho considera molt positiu i, d’una manera especial, en allò que fa referència als accessos 
a les escoles. 
La senyora Genovart (UM) diu que benvingut sigui l’estudi. 
Es vota l’assumpte i s’acorda, per unanimitat: 
Demanar a la Direcció General de Mobilitat i Educació Ambiental de la Conselleria de Medi Ambient del 
Govern 
de les Illes Balears el suport tècnic i pressupostari per redactar un pla pilot de moderació del trànsit al nucli urbà 
d’Artà que prevegi incrementar la qualitat de vida dels artanencs amb la recuperació de l’habitabilitat dels 
carrers i la planificació del trànsit, mitjançant un pla rigorós i coherent que assumeixi les directives europees en 
la potenciació de la revitalització dels nuclis urbans mitjançant polítiques de mobilitat sostenible i de trànsit 
calmat. I, també, la seva col·laboració per cercar fons de finançament extramunicipal per executar-lo. 
5. Aprovació, si s’escau, de la sol·licitud de la redacció d’un pla pilot d’implantació d’energies 
renovables i d’estalvi energètic a la Direcció General de Residus i Energies Renovables 
Com en el punt anterior, el batle explica que aquesta proposta es fa a sol·licitud d’EU/EV i de Batlia. Es tracta 
de sol·licitar la redacció d’un pla pilot d’implantació d’energies renovables i d’estalvi energètic a la Direcció 
General de Residus i Energies Renovables de la Conselleria de Medi Ambient. També diu que ara és un moment 
oportú perquè s’han d'iniciar diverses obres municipals i s’hi podria instal·lar aquest tipus d'energia. 



El senyor Adrián (EU-EV) diu que, a més, quan tenguin aquest pla estaran en condicions de poder sol·licitar 
subvencions europees. 
El senyor Sureda (PP) diu que, en el seu moment, el CIM ja va fer-ne un i el va repartir als ajuntaments. També 
diu que són coses que ja fa molts d’anys que funcionen i que a l’aparcament de sa Clota ja s'haguessin pogut 
instal·lar plaques per a l’enllumenat. 
La senyora Genovart (UM) mostra la seva conformitat amb la proposta. 
Es vota l’assumpte i s’acorda, per unanimitat: 
Demanar a la Direcció General de Residus i Energies Renovables de la Conselleria de Medi Ambient del Govern 
de les Illes Balears el suport tècnic i pressupostari per redactar un pla pilot d’implantació d’energies renovables 
i d’estalvi energètic que millori l’eficiència energètica i econòmica dels edificis municipals, mitjançant un pla 
rigorós i coherent que assumeixi les directives europees en la potenciació de les energies renovables i de l’estalvi 
energètic. I, també, la seva col·laboració per cercar fons de finançament extramunicipal per executar-lo. 
6. Aprovació, si s’escau, del projecte modificat 1 de l’ampliació del Cementeri Municipal d’Artà 
El batle explica que aquesta modificació consisteix en ampliar el tanatori perquè, si bé el que es va preveure serà 
suficient per a quan hi hagi un sol difunt, sembla que no ho serà quan a la vegada n’hi hagi més d’un, i que amb 
aquesta ampliació el tanatori guanyarà en capacitat, cosa que es preveu molt beneficiosa. 
El senyor Sureda (PP) diu que ho considera una millora molt positiva, sobretot si el mateix dia hi ha més d’un 
difunt. També diu que ja és ben hora que aquest projecte s’acabi d’executar. 
La senyora Genovart (UM) diu que considera necessària l’ampliació i que era una assignatura pendent. 
El senyor Adrián (EU/EV) manifesta que considera correcta aquesta ampliació i que votarà a favor de la 
proposta. 
Es vota l’assumpte i s’acorda, per unanimitat: 
Aprovar el projecte modificat número 1 d’ampliació del Cementeri Municipal d’Artà, redactat per l’arquitecte 
municipal, Mateu Carrió Muntaner. 
7. Aprovació, si s’escau, de l’adjudicació de l’obra “Ampliació de tres aules i d’un gimnàs en el 
Col·legi Públic de Na Caragol 
El batle explica que només es va presentar una plica, de la qual el primer sobre va ser correcte i el segon no ho 
va ser perquè l’oferta era superior al tipus de licitació. En conseqüència, la Mesa de Contractació va acordar: 
1. Rebutjar l’oferta presentada per l’empresa Obras y Promociones Comas, S.A., perquè incompleix l’apartat 
1 de la clàusula 4 del plec de condicions. 
2. Declarar desert el concurs convocat per a la contractació de l’obra “Ampliació de tres aules i d’un gimnàs 
en el Col·legi Públic de Na Caragol”. 
3. Iniciar els tràmits per contractar l’obra mitjançant el procediment negociat sense publicitat. 
El senyor Sureda (PP) exposa que considera oportú convidar a altres empreses de la comarca del grup C perquè 
hi hagi més ofertes i fer-ne publicitat per incitar la concurrència de contractistes. 
El batle li exposa que el procediment negociat no és públic, però que, no obstant això, es pot convidar a altres 
empreses. 
La senyora Genovart (UM) diu que la cosa més important, en aquest cas, és accelerar els tràmits. 
El senyor Adrián (EU) diu que s’ha d'assegurar que es realitzin les millores que es varen acordar en la sessió 
d’aquest Ple el passat més de març. 
Es vota l’assumpte i, d’acord amb allò que proposa la Mesa de Contractació, s’acorda, per unanimitat: 
1. Rebutjar l’oferta presentada per l’empresa Obras y Promociones Comas, S.A., perquè incompleix l’apartat 
1 de la clàusula 4 del plec de condicions. 
2. Declarar desert el concurs convocat per a la contractació de l’obra “Ampliació de tres aules i d’un gimnàs 
en el Col·legi Públic de Na Caragol”. 
3. Aprovar el plec de clàusules econòmiques administratives per a la contractació de l’obra anomenada 
“Ampliació de tres aules i d’un gimnàs en el Col·legi Públic Na Caragol”, mitjançant el procediment negociat 
sense publicitat. 
4. Comunicar aquest acord a les empreses: Obras y Promociones Comas, S.A., Melchor Mascaró, S.A., 
COEXA, S.A., COEMSA, S.A., Construcciones Gómez Quintero, S.A. i Construciones Pastor, perquè 
puguin presentar ofertes. 
8. Informació sobre el Decret de Batlia de 19 de juliol de 2001 



El batle dóna compte a la corporació del Decret de Batlia de 19 de juliol de 2001, que literalment diu: 
“De conformitat amb el que disposa l’article 46-1 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de 
les entitats locals, aprovat per Reial decret 2568/86, de 28 de novembre, resolc: 
PRIMER. Cessar el segon i el quart tinent de batle, Jeroni Ginard Ginard i Pere Llinàs Morey, respectivament, 
nomenats per Decret de Batlia de data 26 de juliol de 1999. 
SEGON. Aquest cessament tendrà efectes a partir del dia 31 de juliol de 2001. 
TERCER. Nomenar Antònia Tous Ginard i Magdalena Fuster Lorenzo com a segon tinent de batle i quart tinent 
de batle, respectivament, amb efectes des del dia 1 d’agost de 2001. 
QUART. D’aquesta resolució s’informarà al Ple en la primera sessió que es faci, després de notificar-la. A més, 
també es notificarà personalment a les persones designades i es publicarà en el BOIB, sense perjudici de la seva 
efectivitat des de l’endemà d’aquesta resolució.” 
Tots els regidors es donen per assabentats. 
9. Precs i preguntes 
En primer lloc, el senyor Adrián llegeix els precs que ha presentat: 
1. Prec que consti en acta que, a la fi, després de mesos, ha quedat eliminat el pal de l’estesa elèctrica que 
estava ben esquerdat al carrer de Ciutat, a l’entrada de Na Batlessa, que es troba enfront del carrer Nou. 
També vull que consti en acta que, a la fi, també després de mesos, ha quedat adobada la pilastra de la porta 
d’entrada a Na Batlessa, que es troba en el mateix lloc. 
En el cas del parc infantil de la Bassa d’en Fessol, també s’ha reparat el defecte de pavimentació sota el castell 
de jocs infantils (sis mesos després de la seva inauguració). Més val tard que mai, i vull que quedi constància 
del meu agraïment, perquè el Sr. Batle ha escoltat alguns dels meus precs. 
2. Prec que es revisi l’altura i la disposició dels cartells indicadors que dificulten la mobilitat dels peatons, com 
és el cas del que es troba en el creuer entre els carrers de Santa Margalida i 31 de Març. 
A continuació llegeix les preguntes que també ha presentat: 
1. Quines accions ha realitzat l’Equip de Govern en relació al prec núm. 1 del plenari ordinari del passat mes 
de maig, formulat per aquest regidor, per demanar que l’Ajuntament arrabassi totes les plantes de Carpobrotus 
Edulis, Mecem Briantemum i Aptemia de tots els jardins i els terrenys de titularitat municipal, especialment als 
de la Colònia de Sant Pere, Betlem i s’Estanyol (la zona on estan més esteses aquestes plagues? Sap l’Equip 
de Govern que en els jardins de Na Batlessa també hi ha una d’aquestes espècies? 
Resposta: 
Els operaris de jardineria d’aquest Ajuntament arrabassaran, quan sigui possible, les plantes d’aquestes espècies. 
2. Quines accions ha realitzat l’Equip de Govern en relació al prec núm. 2 del plenari ordinari del passat mes 
de maig, formulat per aquest regidor, per demanar que l’Ajuntament encarregui un projecte tècnic per 
insonoritzar el local d’assajos de grups de rock que està situat sota l’edifici de les Escoles Velles? 
Resposta: 
No s’ha estudiat encara quines reformes són necessàries dins aquest local, de tota manera, no creim que faci 
falta encarregar cap projecte tècnic per insonoritzar un espai tan petit, i molt manco sense comptar amb els 
músics que l’utilitzen (fa set anys que en fan ús i ningú no ens ha dit res encara). 
3. Quan estarà llesta la memòria del SEM corresponent al curs 1999-2000? 
Resposta: 
Pròximament. 
4. Quan estarà llista la memòria del SEM corresponent al curs 2000-2001? 
Resposta: 
Pròximament. 
5. Quan les podrà veure (completes i passades a net) aquest regidor? 
Resposta: 
Pròximament. 
6. En anteriors plenaris, la regidora d’Educació i Cultura, Sra. Piris, ha afirmat que no era important que les 
memòries anuals del SEM no estiguessin redactades amb la regularitat que s’exigeix en qualsevol altra institució 
o servei públic, perquè realitzen una avaluació contínua de la seva feina. 
Sent això com vostè diu, 
6.1. A quins documents del SEM va quedar reflectida la situació deficient de l’equipament escolar de la Colònia? 



Resposta: 
A cap document, d’aquest tema se n’han encarregat directament el batle i la regidora. 
6.2. Quan va detectar el SEM que la Colònia es quedaria, per al curs 2001-2002, sense servei d’educació infantil 
per al primer cicle (0 a 3 anys)? 
Resposta: 
No és cert que la Colònia es quedi, per al curs 2001-2002, sense servei d’educació infantil de primer cicle (0 a 
3 anys) ja que les monges de la Colònia, en conversacions mantingudes amb el batle, han afirmat que se’n 
voldrien seguir fent càrrec si era necessari. Si l’Equip de Govern decideix municipalitzar el servei serà per 
intentar donar un millor servei, mantenint la col·laboració encetada amb l’associació promenuts. 
7. A la discussió de la moció presentada per EU-EV al passat plenari del mes de novembre la regidora Elvira 
Piris va afirmar que no tenien dades econòmiques relatives al funcionament de l’escoleta i que això impedia 
prendre cap decisió sobre la petició de municipalització del servei expressada per l’AMPA de Na Caragol i per 
aquest regidor d’EU-EV. Al plenari de maig tampoc va aclarir si ja havia aconseguit aquestes dades. 
7.1. Ha aconseguit la Sra. Piris aquesta informació? 
Resposta: 
La regidora ha aconseguit la informació, també econòmica, que creu necessària en relació amb aquest servei. 
7.2. En cas negatiu, quant trigarà a tenir-la? En cas afirmatiu, quines dades ha obtingut i quines repercussions 
tenen sobre la proposta formulada per l’AMPA de Na Caragol, les de la Colònia i, també, per EU-EV, que 
demanen la municipalització del servei? 
Resposta: 
En aquest moment, com sap el regidor d’EU/EV, s’està fent feina amb aquestes i altres dades. És evident que 
municipalitzar les escoletes suposa tenir una infraestructura distinta, també a nivell econòmic, de la que ara 
existeix, per part de l’AMPA a Na Caragol i per part de les monges a la Colònia. Per tant, no es poden aplicar 
les dades econòmiques existents al nou servei municipalitzat. Esperam poder tractar totes aquestes informacions 
en una propera comissió. 
8. Al conveni firmat entre l’Ajuntament i l’AMPA de Na Caragol, com a suport a l’escoleta d’aquest centre, 
s’estableix que el document esmentat s’ha de revisar en acabar el curs (entenc que es parla del curs 2000- 
2001). Acabat el curs, vistes les deficiències detectades a la memòria del SEM del curs 1999-2000 (però que 
no hem conegut de manera oficial fins al mes de maig de 2001) i vista la necessitat d’ampliació que té l’escoleta, 
8.1. Té previst l’Equip de Govern municipalitzar aquest servei educatiu? 
Resposta: 
Sí. 
8.2. En cas afirmatiu, quan ho pensa fer i quina fórmula de municipalització proposa l’Equip de Govern? 
Resposta: 
S’estan estudiant alternatives diferents. 
8.3. Estaria d’acord en contractar el servei a una empresa externa, preferentment de l’àmbit de l’economia 
social, és a dir, una cooperativa? 
Resposta: 
Podria ser una de les alternatives. 
9. Quines passes ha donat, des del darrer plenari de maig, l’Equip de Govern per ampliar les instal·lacions de 
l’escoleta de Na Caragol? 
Resposta: 
S’han fet gestions amb els seus propietaris i les valoracions pertinents dels terrenys en qüestió. 
9.1. Hi ha terrenys contactats? Acceptaria l’Equip de Govern incloure en la revissió de les Normes subsidiàries 
que estam tramitant una nova unitat d’actuació per obtenir terrenys d’equipament escolar al costat de Na 
Caragol, on es pugui ubicar un nou centre d’educació infantil (0-3 i 3-6 anys) de titularitat pública? 
Resposta: 
Sí. Aquesta és una possibilitat que l’Equip de Govern té present i que està estudiant. 
10. Quines actuacions relatives a la nova escola de la Colònia ha realitzat l’Equip de Govern des del darrer 
plenari ordinari del mes de maig? 
Resposta: 
Moltes més que les que ha fet el regidor d’EU-EV i molt més profitoses: 



- S’ha aconseguit un espai provisional perquè l’escola pugui funcionar mentre durin les obres. 
- La Conselleria ja ha encarregat el projecte a instàncies municipals. 
- S’han iniciat les converses per al seu finançament. 
- Etc. 
11. L’Equip de Govern segueix qualificant com a partidista i confusionista (i un raig de pecats més) la proposta 
d’ubicar el nou centre escolar de la Colònia a la parcel·la de Cas Frare-Can Cosme (que té la qualificació 
d’equipament comunitari), proposta defensada per l’AMPA de la Colònia, Promenuts, les associacions de veïns 
de la Colònia i Montferrutx i la totalitat de l’oposició municipal? 
Resposta: 
Sí, sobretot la del regidor d’EU-EV que, com sempre, feia la guerra pel seu compte per posicionar els sectors 
afectats en contra de l’Equip de Govern. 
12. Quan podrem discutir en comissió informativa i després en plenari, i amb la participació de l’AMPA de la 
Colònia, Promenuts i les associacions de veïns colonieres, quina escola s’ha de construir a la Colònia i on s’ha 
de fer? 
Resposta: 
Quan tenguem totes les dades necessàries per plantejar, seriosament, una proposta. 
13. Sap demanar disculpes el seu Equip de Govern quan s’equivoca, com és el cas de l’esmentada proposta 
d’ubicació de l’escola de la Colònia rebutjada en plenari i acceptada públicament menys de 24 hores després? 
Resposta: 
No. L’Equip de Govern no s’ha equivocat, simplement ha constrastat amb la Conselleria -administració 
competent i ineludible per aconseguir l’objectiu que se suposa que tots pretenem- diferents alternatives 
d’ubicació d’aquesta nova infraestructura pública i s’ha optat per la més recomanable i amb més 
possibilitats. 
14. Tenim notícies, pels pares de la Colònia, que l’Ajuntament s’ha compromès a donar un servei de primer 
cicle d’educació infantil (0-3 anys) de titularitat municipal. 
14.1. Quin model de gestió proposa l’Equip de Govern? 
Resposta: 
Les dades que té el regidor d’EU/EV no són del tot certes ja que amb els pares es va parlar d’un a tres 
anys. Aquesta proposta s’està estudiant. 
14.2. Quan començaran les classes? 
Resposta: 
Tot d’una que sigui possible dins el mes de setembre. 
15. Accepta l’Equip de Govern donar una sortida conjunta a les dues guarderies (primer cicle d’educació 
infantil 0-3 anys) de Na Caragol i la Colònia? 
Resposta: 
S’està estudiant. 
16. La liquidació del pressupost de l’any 2000 ha posat de manifest que la partida de festes de l’any passat va 
tenir una desviació del 18 % sobre el pressupost inicial, i que es van gastar gairebé en festes 5 milions més del 
que estava previst, segons es pot comprovar a la següent taula: 
Concepte Pressupostat Gastat Diferència Desviació 
Festes Reis 1500000 990872 509128 33,94 
Festes Sant Antoni 1350000 1296885 53115 3,93 
Darrers Dies 600000 648351 -48351 -8,06 
Festes Setmana Santa 750000 513698 236302 31,51 
Festes Sant Pere 4300000 4713178 -413178 -9,61 
Festes Sant Salvador 13500000 16617929 -3117929 -23,10 
Sa Fira 2000000 2244452 -244452 -12,22 
Festes Nadal 2000000 3226194 -1226194 -61,31 
Festes Sant Roc 300000 300000 0 0,00 
Mobiliari de festes 200000 898608 -698608 -349,30 
Total 26500000 31450167 -4950167 -18,68 
La desviació més important es pot veure a la partida corresponent a les festes de Sant Salvador, en què es 
van gastar més de 3 milions de més del pressupost, que anteriorment ja havia passat de 12 milions a 13 i mig. 
Les festes de Sant Pere, de la Colònia, també presenten una desviació del 9,6 %. Només les festes de Sant 



Roc es van ajustar al pressupost, i no es va esgotar el pressupost a les festes de Reis, Sant Antoni i Setmana 
Santa. 
16.1. Pot explicar la Sra. Tous, regidora de Festes, a què es deuen aquestes desviacions? (si ja ho ha 
explicat al punt de l’aprovació del compte general de 2000 pasam a la següent.) 
Resposta: 
Primer vull aclarir dues coses. La primera és que el pressupost de festes es basa en el que es va gastar l’any 
anterior, excepte quan es té pensat fer canvis. I la segona és que els canvis moltes vegades surten quan es 
comença a parlar de cada una de les festes, perquè hi ha alguna proposta per fer, alguna cosa nova o diferent, 
i per tant no són canvis previsibles. Les idees surten quan surten, no es poden preveure i pressupostar. 
Les festes de Nadal i Reis, encara que aquí siguin conceptes separats, les consideram totes dins un, i, si ho 
sumam, veim que el total pressupostat era de 3.500.000 PTA, i se’n varen gastar 4.217.000 PTA; aquesta 
diferència de 717.000 PTA s’explica per dos motius: 
1. Es va canviar un poc el protocol d’arribada dels Reis, concretament la manera d’arribar a 
l’Ajuntament, la qual cosa ho millorava bastant i atracava més els Reis als nins, que són els 
vertaders protagonistes d’aquestes festes. 
2. Es va canviar la cavalcada de Reis i es va fer que arribassin en carrosses, enlloc d’arribar en cavall 
tal com es feia cada any. La fabricació de la base d’aquestes carrosses, que serviran per als anys 
següents, va fer que augmentàs els cost de les carrosses, si es compara amb els anys anteriors, i és 
el principal motiu de la desviació. 
Darrers dies. La diferència és molt petita, n’hi ha prou en un canvi en la comanda del refresc del 
dimarts llarder o un petit increment en el preu del grup que acaba la festa de la rua. 
Festes de Sant Pere. La diferència s’explica per haver afegit uns quants actes a les festes respecte de 
l’any anterior, com és la diada de patinatge, dues representacions teatrals (una dels coloniers), una 
vetlada musical per acompanyar el sopar solidari, etc. 
La desviació de Sa Fira és de 224.452 PTA i té una explicació molt clara, i és el fet d’haver posat en 
marxa una fireta nocturna, que va ser molt ben acceptada dins el poble. 
Les festes de Sant Salvador són les festes de més envergadura i, per això, en les que costen més de 
controlar els imprevists. Són en les que intervé més gent i les que reben més propostes de les entitats 
ciutadanes, ja siguin iguals o diferents cada any, i que s’han de decidir incloure o no en el moment en 
què apareixen. Hi ha uns motius, bastants, que expliquen la desviació del pressupost: 
1. És el mateix pressupost de fa una sèrie d’anys, i s’ha de tenir en compte que el preu de les 
contractacions ha pujat aquests darrers anys i no ha pujat poc. 
2. Es varen afegir una sèrie d’actes (que suposaven contractació) respecte de l’any anterior. 
3. Va sortir l’oportunitat de fer un acte que ja ens quedava fora de pressupost, perquè va sortir tard la 
possibilitat de fer-lo, però que era molt interessant, que era la nit de poesia, i varem creure que no 
s’havia de deixar passar, cosa que ens ho va ratificar la gran quatitat de gent que hi va anar i que 
l’acte va agradar molt. 
4. El programa va costar bastant més que l’any anterior i s’ha de tenir en compte que el pressupost es 
basa en l’any anterior, com ja he volgut que quedàs clar des del principi. Però si es fa un concurs 
perquè la gent participi en el disseny, és evident que després s’ha de respectar la proposta 
guanyadora. 
5. Varem decidir fer una assegurança per pluja, cosa que no s’havia fet cap any. 
6. Varem decidir llogar una alternadora, per evitar que un tall del corrent elèctric fes acabar la festa. 
7. A més, hi ha una quants conceptes que s’han colat en aquesta partida però que tocarien anar en 
altres. 
S’ha de tenir en compte, també, que, quan es preveuen els actes, es juga també amb els ingressos que poden 
proporcionar els actes amb taquilla i que, per tant, s’han de descomptar del total gastat, i aquí també hi 
entren en joc les previsions, que es poden complir o no. 
En referència a la partida del mobiliari de festes, és la que té una desviació més important, però 
l’explicació és molt clara i lògica: s’havien de comprar cadires i taules de plàstic per suplir les que 
s’havien romput i perquè se’n necessitaven més i, quan es va anar a fer la comanda, es va trobar una 
oferta interessant que es va aprofitar, com crec que hauria fet qualsevol, encara que això no estàs 



pressupostat. 
16.2. La partida de festes de Sant Salvador de l’any passat va tenir una modificació de crèdit que la va fer 
pujar dels 12 milions inicials fins a 13 i mig. Així i tot, es van gastar 16.617.929 PTA, amb una desviació de 
–3.117.929 PTA, que suposa un 23,10 %. Aquesta és la eficència de la Comissió de Festes clandestina, la 
del seu partit, la comissió dels Independents? 
Resposta: 
Aquesta és l’eficiència de la regidora de Festes. 
16.3. Com pot explicar que les festes més criticades dels darrers anys tenguin aquesta desviació 
pressupostària? 
Resposta: 
Ja ho he explicat, punt per punt. 
16.4. Amb quins arguments segueixen negant-se els Independents a ampliar la participació en el disseny i la 
organització de les festes? Amb quins arguments nega l’Equip de Govern la necessitat de recuperar la 
Comissió de Festes? 
Resposta: 
En cap moment hem negat l’ampliació a la participació. Al contrari, sempre hem convidat a tothom a 
participar-hi. I torn a dir, que una comissió de festes municipal no és l’única manera de participació 
ciutadana, és només la que defensa el regidor d’Esquerra Unida-Els Verds. 
17. Com explica l’Equip de Govern que hi hagi pagat 1.979.336 PTA a Melchor Mascaró (Decret de Batlia 
de data 9 de març) per l’asfaltat tan deficient del c/ de la Teulera, on el mateix dia de l’asfaltat es van 
apreciar enfonsaments, rodades i fuites d’aigua, que han obligat a aixecar l’asfalt diverses vegades i que 
presenta un aspecte deficient des del primer dia? 
Resposta: 
Per si el regidor d’EU-EV no ho sap, la problemàtica del carrer de la Teulera no és diferent a la de molts 
altres carrers de la part vella del poble: sense caixa de compactació feta, base de terres i argiles, sense 
capes d’aïllament, canonades antigues que els travessen, etc. 
La diferència, en aquest cas, és que es tracta del carrer allà on ell viu. 
18. Què s’ha fet en els dos darrers mesos en relació a l’expedient d’infracció urbanística (denunciat pel 
GOB) pel tancament de forma il·legal a les parcel·les resultants de la parcel·lació de Bellpuig? 
Resposta: 
Durant aquests dos mesos no s’ha pogut seguir la tramitació de l’expedient d’infracció urbanística perquè la 
concessió de la llicència d’obres que havia sol·licitat el promotor estava condicionada a l’informe de la 
Conselleria de Medi Ambient. Hem rebut l’informe favorable i s’ha concedit la llicència d’obres. 
19. Quina és la valoració de les obres il·legals i les multes que corresponen a l’expedient de disciplina 
urbanística del Sr. Becker (STATUS Artà SL), parcel·les 24-6, 24-7, 24-8 ara 32, 34, 35 i 36 del polígon 9? 
Resposta: 
La valoració de les obres de l’expedient 11/01 s’apuja a la quantitat de 71.277.568 PTA. 
No es pot contestar la pregunta que fa referència a l’import de les multes fins que no es resolgui l’expedient. 
20. Quines passes ha donat l’Equip de Govern en relació al prec núm.1, presentat per aquest regidor, el 
passat plenari de 28 de març? Vull recordar-li que el prec demanava textualment “la revocació de l’acord de 
la Comissió de Govern del passat 6 de novembre, pel qual es va concedir a Telefònica Móviles de España 
una llicència per legalitzar el condicionament d’un terrat per ubicar una estació base de telefonia mòbil 
equipada amb tecnologia GSM en el passeig de la Mar, núm. 47, de la Colònia de Sant Pere. Aquest acord 
incompleix l’acord del plenari de juny de l’any passat que, per unanimitat, va acordar suspendre 
temporalment la concessió de llicències 
A més, també incompleix les Normes territorials cautelars, aprovades pel Govern de les Illes Balears el 30 de 
juny passat, que han de regir les noves instal·lacions de telecomunicacions fins que es redacti el Pla director 
sectorial de telecomunicacions, segons l’article 74 de les DOT. Aquestes Normes territorials cautelars obliguen 
a les empreses operadores de telefonia mòbil a redactar, amb caràcter previ a la sol·licitud de la llicència 
municipal, uns plans d’implantació de xarxa en cada municipi, els quals han de contenir un esquema general de 
la xarxa de l’operadora en el terme municipal, la ubicació i la cobertura de cada node, la justificació de la millor 
tecnologia disponible per minimitzar els impactes visual i ambiental, i les mesures destinades a garantir la 



integració paisatgística o urbanística de les instal·lacions. Segons les normes cautelars aprovades pel Govern, 
les empreses operadores de telefonia mòbil, també han de justificar tècnicament la possibilitat d’ús compartit 
d’una mateixa instal·lació per operadores. 
Així mateix, per a una instal·lació com la que es vol legalitzar a la Colònia (de 7 quilowatts de potència) 
s’estableix una distància de seguretat de 15 metres de separació amb els veïns i, en l’article 14 s’especifica 
que han de situar-se fora del nucli urbà, en sol rústic. “ 
Resposta: 
S’estudia la possibilitat o no de revocar la llicència de legalització atorgada a Telefónica Móviles de España, 
perquè en la data de realització de les obres i de presentació de la sol·licitud de la llicència de legalització 
encara no estaven en vigor les Normes territorials cautelars ni tampoc l’Acord del Ple municipal de 07-06- 
00. 
21. També, i en relació al mateix prec, l’Equip de Govern ha sol·licitat a l’operadora de telefonia mòbil d’aquesta 
instal·lació i també a d’altres que estan instal·lades en sòl urbà (tal i com disposa l’acord del plenari municipal 
de 7 de juny de 2000) una assegurança de responsabilitat civil per poder fer front als problemes que es puguin 
derivar de les instal·lacions de telefonia mòbil? 
Resposta: 
No. L’Ajuntament està esperant la redacció definitiva del Pla director sectorial de telecomunicacions de la 
Conselleria d’Innovació i Energia. 
22. L’Equip de Govern ha ofert a les comunitats de propietaris (on ja hi ha instal·lades antenes de telèfons 
mòbils) un contracte marc que incorpori una clàusula resolutòria en cas que les operadores no disposin de tots 
els permisos en ordre d’una auditoria ambiental independent? 
Resposta: 
No. L’Ajuntament està esperant la redacció definitiva del Pla director sectorial de telecomunicacions de la 
Conselleria d’Innovació i Energia. 
23. Quines actuacions té previstes l’Equip de Govern per garantir la seguretat en les zones de bany de la 
costa del municipi? 
Resposta: 
Instal·lar uns cartells anunciadors que indiquin les característiques de les platges més freqüentades del 
terme. 
24. Quan ha contractat els vigilants o els socorristes per a la platgeta de la Colònia, a la qual cosa es va 
comprometre en el plenari de maig? 
Resposta: 
Fins a la data d’avui ha estat impossible contractar cap vigilant ni socorrista que estigui qualificat i acreditat 
de la manera deguda per a la platja de la Colònia. 
25. I la resta d’elements de seguretat que també va anunciar? 
Resposta: 
Llevat del vigilant, la resta d’elements ja estan instal·lats. 
26. Quines actuacions pensa fer l’Equip de Govern a la resta de platges del municipi? 
Resposta: 
Instal·lar uns cartells anunciadors que indiquin les característiques de les platges. 
27. Creu el Sr. Batle que és normal confondre l’opinió pública i intentar desplaçar les seves responsabilitats 
sobre la seguretat i la vigilància de platges a la Conselleria de Medi Ambient amb les seves declaracions a la 
premsa sobre la vigilància de s’Arenalet d’Aubarca i de la font Celada, que són absolutament inexactes? 
Resposta: 
Qui realment vol confondre l’opinió pública en qüestions que la gent té molt superades és aquest regidor. 
Possibilitar la vigilància de les platges del terme i garantir-ne la seva seguretat no està a l’abast d’aquest 
Ajuntament ni de cap altre, i això ho hauria de saber vostè, ho sap la Conselleria de Medi Ambient i ho 
saben tots els ciutadans del nostre municipi. 
28. Té previstes actuacions per garantir la seguretat dels banyistes a la resta de platges del municipi? 
Quines? 
El senyor Adrián retira la pregunta. 
29. Té previst l’Equip de Govern fer qualque actuació sobre les perilloses reixes baixes de ferro que 



envolten els escocells dels platers de la plaça del Conqueridor? Aquestes reixes presenten unes cantonades 
molt agudes que preocupen, molt seriosament, els pares i les mares dels nins petits que juguen en aquesta 
plaça, perquè entenen (amb prou seny) que és molt fàcil que es pugui produir una desgràcia si un al·lot es 
pega un mal cop amb aquestes reixes. 
Al darrer plenari ja va anunciar que no els llevaria (que és el que aquest regidor va sol·licitar en un prec 
anterior). 
Resposta: 
No. 
El senyor Adrtián diu que el batle no contesta. 
30. És cert que aproximadament la meitat de la plantilla municipal té contractes de treball precaris de 
diferents modalitats (de fi d’obra, de duració determinada, etc.)? 
Resposta: 
No. 
El senyor Adrián diu que el batle no contesta. 
30.1. Li sembla normal aquesta esrtructura de plantilla al Sr. Batle? En cas contrari, quan i com pensa 
corregir-la? 
Resposta: 
L’estructura de la plantilla de personal és la que és. 
30.2. Arran de les denúncies d’EU-EV per la contractació irregular de dues places (d’auxiliar i d’ordenança 
per a la Colònia) -també amb contracte de duració determinada quan corresponen a places estructurals de la 
plantilla municipal-, sense tribunal, sense actes de les entrevistes, sense presència sindical, amb una 
desmesurada puntuació de les entrevistes personals, que, de fet, configuren una situació d’entxufisme i 
nepotisme evident, aquest regidor va demanar per escrit, fa un mes aproximadament, l’accès als contractes 
fets per aquest Ajuntament durant els darrers 5 anys. El Sr. Batle va afirmar als mitjans de comunicació que 
els podria veure quan volgués. Li jur, al Sr. Batle, que he volgut i fins ara no els he pogut veure. Quan seran 
accessibles? 
Resposta: 
Pròximament. 
30.3. Sembla que, a l’entxufada de la Colònia, li han hagut de devallar el voltatge de 220v a 125v i ha hagut 
de renunciar a una de les dues places? Pot explicar el Sr. Batle aquesta nova irregularitat i assenyalar a qui 
cal atribuir aquesta responsabilitat? A qui contractaran per cobrir la vacant? 
Resposta: 
Ho estudiarem i es decidirà en el seu moment. 
31. En el passeig dels Tarongers, veïnat del Teatre Municipal, hi ha un parell d’objectes metàl·lics de grans 
dimensions que sembla ser que funcionen com a pròtesis ortopèdiques del nou edifici del Teatre, que 
presenta evidents coixeses en quant a accessibilitat. 
Aquestes plataformes metàl·liques desllueixen i obstaculitzen el passeig dels Tarongers. 
Són una solució provisional i d’urgència, o és que després d’un mes de funcionament del Teatre Municipal a 
l’Equip de Govern li han agradat com a escultures mòbils i/o mobiliari urbà i les vol deixar permanentment? 
Resposta: 
No tothom entén el significat d’una performance. 
El senyor Adrián diu que el batle no contesta. 
32. Els regidors de l’Equip de Govern tenen, sense cap restricció, accés al servei de fax municipal. Aquest 
regidor, en canvi, ha vist restringit el seu dret d’accedir a aquest mitjà de comunicació a l’horari d’oficina (i, 
a més, solament de 8 h a 13 h) i a la tarda (de 16 h a 20 h) a la Biblioteca de Na Batlessa (que, per exemple, 
en horari d’estiu roman tancada), segons la comunicació escrita del Sr. Batle, que no contesta, o contesta 
així la demanda d’instal:lació d’una línia de fax a l’oficina de l’oposició de la 3a planta. 
El Sr. Batle pot explicar com justifica la diferència de drets i de mitjans que atorga als regidors del seu Equip 
de Govern en relació a la resta de regidors? 
Resposta: 
Ni els regidors de l’Equip de Govern ni la resta tenen cap servei de fex en exclusiva. Amb els serveis de 
FAX existents en els diferents serveis municipals n’hi ha prou com perquè tothom en pugui fer ús dins unes 



franges horàries més que respectables. 
Seguidament, el senyor Adrián formula verbalment la pregunta que a continuació es trancriu i que no 
figurava entre les presentades en el seu dia per escrit. 
33. Qui és el responsable que no figuri, a la partida 77002 del pressupost d’ingressos de 2000, una previsió 
inicial de l’ingrés que, posteriorment, va efectuar Carrossa, SA? 
Resposta: 
El batle. 
Acords 
1. Aprovar, per unanimitat, les actes dels dies 29 de març, 21 de maig i 26 d’abril de 2001 després d’haver 
fet les correccions següents: 
Acta de dia 29 de març de 2001, a la línia 12 del punt 6, s’ha de substituir “modifiquen els serveis” per 
“està dotada de serveis”; a la línia 28 del punt 7, afegir “que han d’estar cobertes per personal fix a 
jornada completa i, a més, han de ser funcionaris; i, a la línia 33 del mateix punt 7, s’ha de substituir “una 
passa enrere i proposa” per “molt insuficient i, a més, proposa”. 
Acta de dia 26 d’abril de 2001, a la línia 33 del punt 1, “no és necessària” per “és necessària” i, a la línia 
41 del mateix punt, s’ha de substituir “no comporta” per “comporta”. 
2. Aprovar, per unanimitat, el Compte General del pressupost de 2000. 
3. Abonar, per unanimitat, al personal les gratificacions per feines extraordinàries, les quals s’apugen a 
307.700 PTA. 
4. Demanar, per unanimitat, a la Direcció General de Mobilitat i Educació Ambiental de la Conselleria de 
Medi Ambient del Govern de les Illes Balears el suport tècnic i pressupostari per redactar un pla pilot de 
moderació del trànsit al nucli urbà d’Artà que prevegi incrementar la qualitat de vida dels artanencs amb 
la recuperació de l’habitabilitat dels carrers i la planificació del trànsit, mitjançant un pla rigorós i 
coherent que assumeixi les directives europees en la potenciació de la revitalització dels nuclis urbans 
mitjançant polítiques de mobilitat sostenible i de trànsit calmat. I, també, la seva col·laboració per cercar 
fons de finançament extramunicipal per executar-lo. 
5. Demanar, per unanimitat, a la Direcció General de Residus i Energies Renovables de la Conselleria de 
Medi Ambient del Govern de les Illes Balears el suport tècnic i pressupostari per redactar un pla pilot 
d’implantació d’energies renovables i d’estalvi energètic que millori l’eficiència energètica i econòmica 
dels edificis municipals, mitjançant un pla rigorós i coherent que assumeixi les directives europees en la 
potenciació de les energies renovables i de l’estalvi energètic. I, també, la seva col·laboració per cercar 
fons de finançament extramunicipal per executar-lo. 
6. Aprovar, per unanimitat, el projecte modificat número 1 d’ampliació del Cementeri Municipal d’Artà, 
redactat per l’arquitecte municipal, Mateu Carrió Muntaner. 
7. Acordar, per unanimitat: 
Rebutjar l’oferta presentada per l’empresa Obras y Promociones Comas, S.A., perquè incompleix 
l’apartat 1 de la clàusula 4 del plec de condicions. 
Declarar desert el concurs convocat per a la contractació de l’obra “Ampliació de tres aules i d’un 
gimnàs en el Col·legi Públic de Na Caragol”. 
Aprovar el plec de clàusules econòmiques administratives per a la contractació de l’obra anomenada 
“Ampliació de tres aules i d’un gimnàs en el Col·legi Públic Na Caragol”, mitjançant el procediment 
negociat sense publicitat. 
Comunicar aquest acord a les empreses: Obras y Promociones Comas, S.A., Melchor Mascaró, S.A., 
COEXA, S.A., COEMSA, S.A., Construcciones Gómez Quintero, S.A. i Construciones Pastor, perquè 
puguin presentar ofertes. 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
El secretari accidental Vist i plau 
El batle 


